
Předložená DP se zabývá tématem vztahu typu právního systému a velikosti (funkčnosti) 
finančních trhů. Autorka v první části poskytuje přehled o literatuře, která se tímto tématem 
zabývá, a v druhé části se pokouší o vlastní model, který by jí umožnil potvrdit či vyvrátit 
teoretické poznatky z první části. V tomto smyslu (obecné struktury DP) je práce v pořádku. 
Při bližším pohledu na práci však narazíme na vážnější nedostatky, a to jak formálního, tak 
neformálního (odborného, logického) charakteru. Z formálních nedostatků: u tabulek chybí 
uvedení pramenů. Nejsou vždy vysvětleny termíny (zkratky), s nimiž se v práci zachází. 
Některé formulace (věty) jsou dosti nesrozumitelné. Práce je kratší, než odpovídá DP (počet 
NS ve znacích). 
Pokus o tvorbu vlastních modelů je chvályhodný, nicméně uvedené regrese mohly být 
skromnější co do kvantity ve prospěch kvality a hloubky jednotlivých regresí. V kap. 3 se 
jedná převážně o množství jednoduchých regresí a jejich jednoduchou interpretaci, práce však 
neobsahuje např. diskuzi o směrech závislosti, opravené regrese po vynechání statisticky 
nevýznamných proměnných už neobsahují informace o kvalitě modelu (t-testy, R2...) a 
interpretace výsledků regresí (modelových rovnic) není z ekonomického hlediska příliš jasná 
(zejména str. 36-37). Celkově práce působí dojmem, že byla psána v časovém presu. 
Na druhou stranu je nutno uvést, že autorka má přehled a znalosti o zpracovávaném tématu a 
zná relevantní zahraniční literaturu. Oceňuji též pokus o vlastní model a z něj vyvozený závěr. 
Konečně závěr, k němuž autorka dospěla, je silný a jasný. Zejména při zvážení složitosti 
tématu doporučuji DP k obhajobě, nicméně s navrženým ohodnocením „dobře.“ 
 
Doplňující otázky: 
1. Domníváte se, že např. koeficient determinace u modelu 3.3. a 4.3. umožňuje činit 
relevantní závěry (hodnota R2=29,26%)? Není souvislost vysvětlujících a vysvětlovaných 
proměnných příliš volná (případně, proč je volná)? (Podobná otázka se může týkat i dalších 
modelů v kap. 3, kde hodnota R2 obvykle nedosahuje ani 50%). 
2. Považujete český právní systém v oblasti finančních trhů za kvalitní? Pokud ne, jaká 
konkrétní (zlepšující) doporučení na základě Vašeho zkoumání byste navrhla českým 
zákonodárcům? 


